
 

 

Acta de l'assemblea de Vilafranca en Comú 
Prèvia al Ple Municipal de l'Ajuntament 

 

Ordre del dia 

1) Aprovació acta assemblea anterior. 

 ACTA APROVADA 

2) Debat sobre els punts de l'Ordre del Dia del Ple Municipal del dia 16 de 
juny de 2020. 

1. ACTA PLE. Aprovació, si s'escau, de l'acta de la sessió plenària  de 05/05/2020. 

2. 1/2020/SEC_EBR. MODIFICACIÓ ESTATUTS EMAVSA. Aprovació si escau, de la 
modificació de l'article 6 bis dels estatuts de l'empresa d'aigües EMAVSA. 

És una modificació tècnica, que permetrà que l'empresa d'aigües passi a ser mitjà propi 
exclusivament de l'Ajuntament de Vilafranca. Fins ara, ho era de tots els municipis als quals 
subministrava aigua. 

 A FAVOR 

3. 1/2020/HIS_PEF. PLA ECONÒMIC I FINANCER. Aprovació si s'escau,  del Pla Econòmic 
Financer pels exercicis 2020 i 2021. 

 

L'exercici pressupostari 2019 de l'Ajuntament de Vilafranca ha acabat amb un romanent de 
1.700.000€. Ara bé, des del punt de vista tècnic ha acabat amb dèficit. Ara s'ha de fer un 
pla econòmic i financer que expliqui que el dèficit és conjuntural i no estructural. Que és 
una qüestió estrictament comptable.  

-Lloc: Assemblea virtual. 
-Data:  Dilluns 15/06/2020 
-Hora: 19.00h. Inici assemblea. 21.00 final. 
-Assistents: 15 



 

 

Això té conseqüències pel 2020: 

-baixa de 500.000€ a 300.000€ la despesa per habitatge social. 

-baixen els recursos per invertir a la via pública. 

Intervencions: 

 Això és fruit d'una mala gestió pressupostària, perquè ve de les inversions de més 
fetes el 2018, per acabar coses que estaven a mitges... 

 Sembla ser que també té a veure amb el canvi d'interventor. L'anterior era més hàbil 
i presentava les factures de manera estratègica; l'actual, potser per manca 
d'experiència, no és tan estratègica. 

 ABSTENCIÓ 10 EN CONTRA 1 

 

4. 1/2020/RH_COM.  DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT. Aprovació si escau de 
l'autorització de compatibilitat Sra. Mireia Barba. 

5. 2/2020/RH_COM.  DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT. Aprovació si escau de 
l'autorització de compatibilitat Sr. Josep M. Martí. 

6. 3/2020/RH_COM.  DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT. Aprovació si escau de 
l'autorització de compatibilitat Sra. Adela Viñas. 

Els punts 4, 5 i 6 són qüestions de compatibilitat entre la tasca professional desenvolupada 
a l'Ajuntament de Vilafranca i tasques de caràcter privat fora d'horari laboral. 

Mireia Barba, arquitecta municipal, demana poder exercir d'arquitecte al Vendrell. 

Josep M. Martí, responsable de projectes urbanístics, demana poder fer activitat 
d'arquitecte i viticultor. 

Adela Viñas, policia local, demana poder impartir formació relacionada amb la seva 
activitat professional en una acadèmia privada. 

Intervencions: 

 Sempre hem defensat la conveniència de treballar menys hores i repartir les feines 
entre totes, per tal de reduir l'atur i viure millor. I sempre hem votat en contra 
d'aquest tema. 



 

 Caldria diferenciar l'activitat docent amb la resta d'activitats. La funció pública i la 
docència d'entrada no son incompatibles. 

 Diferent el cas del J.M.Martí, atès que té informació privilegiada provinent del sector 
públic i que el podria beneficiar en la seva activitat en el sector privat. 

 

Votacions de manera diferenciada per a cada cas: 

Mireia Barba:    A FAVOR 0  ABSTENCIÓ 10  EN CONTRA 1 

Josep M. Martí: A FAVOR 0 ABSTENCIÓ 0  EN CONTRA 11 

Adela Viñas:     A FAVOR 4  ABSTENCIÓ 6  EN CONTRA 1 

 

7. 1/2020/EG_RIG. RECTIFICACIÓ ANUAL DE L'INVENTARI. Aprovació si escau de 
l'Inventari de béns de l'Ajuntament de Vilafranca, a 31 de desembre de 2019. 

És una qüestió tècnica. A FAVOR 

 

8. 2/2020/HIS_OF. MODIFICACIÓ ORDENANÇA PREU PÚBLIC. Aprovació si escau de la 
modificació de l'ordenança núm.25 reguladora del preu públic per a la prestació de serveis 
al Centre Àgora. 

Es proposa una reducció de taxes a les persones que treballen allà, mentre han estat 
tancats. 

Des de VeC vàrem proposar altres reduccions: pintors, paletes, etc. No tenim resposta. 

Les reduccions per a establiments amb terrassa han estat de caire universal. Mentres que 
les reduccions pels lloguers socials s'han mirat cas per cas. 

 A FAVOR però criticant aquests dos punts exposats. 

 

9. 1/2020/RH_RLT, 2/2020/RH_RLT, 3/2020/RH_RLT. MODIFICACIÓ CATÀLEG LLOCS DE 
TREBALL. Aprovació si escau de la modificació de 4 fitxes del catàleg de llocs de treball i 
plantilla de personal de l'Ajuntament de Vilafranca del Penedès. 

Es proposa unes modificacions a Intervenció i Serveis jurídics, que generen dues places de 
categoria superior. 



 

 

Intervencions: 

 Torna una treballadora que estava en excedència a RRHH. La persona que cobria 
l'excedència no va fora, sinó que es duplica la plaça.  

 Més enllà d'aquest fet, ens hauríem de posar amb les diferències de sou entre el 
dintell superior i l'inferior. I amb els qui estan externalitzats, que encara és més 
acusada la diferència. 

 Té a veure amb l'OMH?? No. 

 ABSTENCIÓ entenent la reorganització però plantejant la necessitat d'obrir debat 
 respecte a les diferències de sous. 

 

10. 6/2020/EG_RN.CATÀLEG DE SERVEIS SOCIALS. Aprovació inicial si escau, del Catàleg 
de Serveis Socials de l'Ajuntament de Vilafranca del Penedès. 

Estarà 1 mes a exposició pública,  termini per presentar al·legacions. 

Convocarem reunió del GT EIX VILA CUIDADORA, extensiu a qui li pugui interessar, per tal 
de valorar possibles al·legacions. 

 A FAVOR 

  

11. 28/2020/ SEC_MP. MOCIÓ PER L'IMPULS D'ESTRATÈGIES. Moció que presenta el grup 
municipal d'ERC per l'impuls d'estratègies i accions de Govern Obert a Vilafranca. 

 A FAVOR 

 

12. 29/2020/SEC_MP. MOCIÓ SOBRE PRESERVACIÓ DEL PATRIMONI HISTÒRIC. Moció 
que presenta el grup municipal d'ERC perquè es preservi i es posi en valor el patrimoni 
històric de Vilafranca del Penedès. 

Aquesta qüestió la portem al nostre programa electoral. 

 A FAVOR i demanarem encapçalar-la. 

 



 

 

13. 30/2020/SEC_MP MOCIÓ PER LA REDUCCIÓ IVA EN L'ACTIVITAT FÍSICA. Moció que 
presenta el grup municipal de JxV per l'aplicació d'una reducció de l'IVA en la prestació de 
serveis vinculats amb la pràctica de l'activitat física i esportiva. 

Estem d'acord en reduir l'IVA perquè la ciutadania pugui practicar esport però no reduir 
l'IVA als clubs i empresa privada. 

Intervencions: 

 Perquè a l'esport sí i a la cultura no? 

 Es proposa modificació, que reculli el nostre punt de vista. 

Votació 

 -si accepten la modificació: A FAVOR 

 -si no accepten la modificació: ABSTENCIÓ 2 EN CONTRA 5 

 -totalment EN CONTRA: 2 

 

14. 31/2020/SEC_MP MOCIÓ PER GARANTIR L'EQUITAT EDUCATIVA. Moció presentada 
pel grup municipal de VeC per garantir l'equitat educativa i pal.liar l'emergència infantil 
generada pel COVID-19. 

 A FAVOR 

 

15. 32/2020/SEC_MP. MOCIÓ PER UN NOU MODEL PÚBLIC D'ATENCIÓ A LA GENT GRAN. 
Moció que presenta el grup municipal de VeC per impulsar un nou model públic i de 
qualitat en l'atenció de la gent gran. 

 A FAVOR 

 

16. 33/2020/SEC_MP. MOCIÓ PER CREACIÓ TARGETA MONEDER D'IMPACTE SOCIAL. 
Moció que presenta el grup municipal de la CUP per crear una targeta moneder d'impacte 
social vinculada al comerç de proximitat. 

 A FAVOR i demanarem encapçalar-la. 



 

17. 34/2020/SEC_MP. MOCIÓ SUPORT TREBALLADORS NISSAN. Moció que presenta el 
grup municipal de la CUP de suport als treballadors i treballadores de NISSAN. 

Es proposa, al 3er punt, parlar del sector automobilístic al Penedès. 

 A FAVOR 9 ABSTENCIÓ 1   EN CONTRA 0 

 

18. PRECS I PREGUNTES. 

1. Al vial del Pla del Diable només hi ha limitació de velocitat en un dels dos costats. Perquè 
no es limita als dos costats?? 

2. Cal reactivar el mercat no sedentari. Quines mesures s'estan implementant?? 

S'acorda que no serà una pregunta sinó una moció. 

3. Què passa amb els camps de futbol dels quals van prometre el seu desplegament per 
tota la vila?? Portem mesos preguntant. 

4. Quines mesures s'implementen per la desinfecció del mobiliari urbà?? 

 

3) Crisis COVID19. Pla de xoc. Acord per Vilafranca. 

Tot i que es van acordar amb els diferents grups municipals, recollint propostes 
provinents de tots, l'EdG no té cap interès per treballar de manera conjunta 
aquesta qüestió. 

 

4) Comunicats SOS Penedès. 

Es va demanar que el projecte de St.Marçal-Ca'l Vies quedés aturat fins que 
estigui definit i aprovat el Pla Territorial de la Vegueria Penedès. Aquest està 
aturat i mentrestant el Departament de Territori i Sostenibilitat tira pel dret 
amb els seus plans.  

Cal que ens adherim al comunicat de SOS Penedès, sobretot pel que fa a 
operacions urbanístiques de caire especulatiu. Aquest ha estat sempre el 
nostre posicionament i ha de continuar sent així. 



 

 

Quant al projecte de Planta fotovoltaica a l'Arboç:  

Per una banda hi ha el delicat estat de la vinya al Penedès, per les polítiques de 
limitació de producció, etc. 

Per l'altra, la necessitat d'ampliar la generació d'energies renovables. 

Hi pot haver la temptació de reconvertir vinyes.  

Això estaria bé en llocs amb baix valor agrari, però no en llocs on la vinya pot 
tirar endavant. 

Estem a favor de les renovables i d'implantar parcs. Però haurem de 
vigilar/restringir on. 

Intervencions: 

 Per què a l'Arboç? Perquè es troba en un lloc estratègic i ben comunicat 
quant a infraestructures. 

 De moment SOS Penedès han donat informació. Quan demanin suport, 
caldrà posicionar-se com a VeC. 

 Independentment de SOS Penedès, ens hauriem de posicionar com a VeC: 
el Pla Territorial ha d'anar a protegir la vinya en primer lloc. Aquestes 
instal.lacions fan falta, però en  terrenys de baix valor agrícola o forestal. 

 Els Comuns han presentat PR al Parlament, per aturar el 4art cinturó i 
per aturar el polígon de St.Marçal-Ca'l Vies, demanant moratòria fins 
tenir definit i aprovat el PT de la Vegueria Penedès. Tot va bé fins que 
surt un Ajuntament que ho vol, que ja li va bé. Ara es presenta una altra 
PR que demana que es tiri endavant, d'una vegada, el PT del Penedès. I 
que, mentrestant, es vagi amb molta cura amb allò que s'aprovi. 

 

 

 



 

 

5) Informació diversa dels Consells i Comissions Municipals. 

1. CM SS. Novetats:  

-Ampliació de l'equip tècnic de primera acollida, per a menys de 65 anys i per a 
més de 65 anys. 

-Augment de la partida per ajuts a l'assistència als casals d'estiu. 

-Ampliació dels ajuts a domicili. 

2. CM Habitatge. Suspès/ajornat. 

-Hi havia la presentació del Pla Local d'Habitatge. El Xavi, el nostre 
representant, l'ha reclamat. 

 

6) Assabentat presentació comptes 2019 de VeC al Tribunal de Comptes. 

Vist-i-plau a Coordinació. 

 

7) Xerrada virtual modificació Paisatge urbà. 

OK. 

 

8) Altres. 

1.Hi ha convocada una reunió amb CCOO i UGT Alt Penedès, amb Comuns, ERC 
i Cup, per impulsar una taula pel desenvolupament econòmic de la comarca. 

 

 

 

Vilafranca del Penedès, 15 de juny de 2020. 

 


